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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Policie začala kvůli korupci stíhat další tři
fotbalové rozhodčí (doplněno)
Protikorupční policie rozdala další
tři obvinění v prvoligovém fotbale. V souvislosti se zápasem
Chmelu Blšany se Synotem začala stíhat další tři rozhodčí. Jejich
jména neoznámila, ale podle informací ČTK jsou v aféře zapleteni
Bohuslav Krátký, Josef Dvořáček a Jaromír Hlaváč.

    Podle policejní mluvčí Blanky Kosinové je trojice rozhodčích stíhána za ovlivnění zápasu Blšan se
Synotem, tedy stejného utkání, za něž byl v minulém týdnu obviněn z přijímání úplatků hlavní
rozhodčí Václav Zejda. Podle České televize má policie podezření, že do aféry je zapleten i jeden z
funkcionářů Českomoravského fotbalového svazu. Pro jeho obvinění prý zatím není dostatek důkazů.
 

   "Dva rozhodčí jsou stíháni pro braní úplatků, jeden pro pomoc při braní úplatků," potvrdil včera
ČTK náměstek šéfa protikorupční policie Milan Šiška. Ani on konkrétní jména neprozradil, ale podle
informací ČTK jsou stíháni jeden ze Zejdových asistentů Bohuslav Krátký a Josef Dvořáček, který v
utkání působil jako čtvrtý rozhodčí.

    Jméno druhého asistenta, jímž byla Dagmar Damková, v případu nefiguruje. Zato je na seznamu
podezřelých Jaromír Hlaváč. Podle některých informací fungoval při předávání úplatků jako
zprostředkovatel. Zejda mu údajně předal peníze od Hastíka a Hlaváč jimi podplatil Krátkého a
Dvořáčka. Podle Kosinové to bylo třicet tisíc korun.
 

   Hlaváč, který je starostou Protivína, se odmítl k případu vyjádřit. Řekl, že mu obvinění zatím nikdo
nesdělil a nezná ani důvod, proč by ho měla policie vyšetřovat. Další dva podezřelé sudí se
nepodařilo ČTK kontaktovat.

    Damková České televizi řekla, že v duelu Blšan se Synotem nebyla jediná sporná situace. "Sama
jsem si na té lajně říkala, jak je to snadné utkání, že bych to zvládla i já. Mně to prostě hlava nebere,"
dodala udiveně.

    Fotbalový svaz trojici sudích pozastavil až do odvolání delegaci na zápasy. Mluvčí svazu Daniel
Macho uvedl, že se tak stalo jen na základě informací z médií. "Českomoravský svaz zatím nemá
potvrzeno, že tito rozhodčí byli opravdu obviněni," řekl Macho.

    Informovanost svazových funkcionářů by se však mohla brzy zlepšit. Svaz totiž od minulého
čtvrtka vystupuje v případu v právním postavení poškozeného a předseda disciplinární komise
Alexander Károlyi, který byl zmocněn k jednání s policií, by se měl v nejbližších dnech seznámit s
výsledky dosavadního vyšetřování.
 

   Deník Sport dnes s odvoláním na nejmenovaný zdroj uvedl, že mezi podezřelými je i jeden známý
funkcionář pražského klubu. Je údajně podezříván z toho, že si třicetitisícovým úplatkem zajistil, aby



rozhodčí čtvrtou žlutou kartou vyřadil jednoho z klíčových hráčů příštího soupeře. Podle
Hospodářských novin policie zkoumá i podezření, že úplatky mohla brát i komise rozhodčích, která
rozhoduje o nasazování sudích na jednotlivé zápasy.

    Detektivové z protikorupční služby policie se zaměřují na celou první ligu. Od Českomoravského
fotbalového svazu si minulý týden vyžádali dokumentaci o průběhu celého letošního ročníku. Chtějí
zjistit, zda nebyly zmanipulovány i jiné zápasy než ty, kvůli kterým dosud padla obvinění z korupce.

    Předmětem vyšetřování korupce ve fotbale však nejsou jen úplatky rozhodčím, ale i hospodaření
několika ligových klubů. Podle Hospodářských novin se protikorupční služba zajímá i o možné
machinace s penězi při přestupech hráčů, černé fondy v klubech a zneužívání státních dotací.

    Policie se již obrátila na několik ligových klubů a požádala je o doklady, které souvisejí s přestupy
hráčů. Vyšetřovací spis už převzala protikorupční jednotka. Hospodářské noviny napsaly, že
prověřovanými kluby jsou Sparta, Jablonec a Synot, v němž korupční aféra v minulém týdnu začala.

    Generální ředitel Sparty Miroslav Pelta potvrdil, že policie vyšetřovala i na Letné, domnívá se
však, že sledovala především činnost hráčských agentů. Jablonecký klub se ohradil proti informacím,
že Na Střelnici probíhá nějaké šetření. "To se odehrávalo zcela mimo klub. Šetřeno bylo podle mých
informací nakládání s reklamními právy klubu, které však byly podstoupeny již dříve třetí osobě,"
prohlásil ředitel klubu Petr Flodrman.

    Vyšetřovatelé se domnívají, že v klubech mohou existovat černé fondy mimo oficiální účetnictví. Ty
vznikají při přestupech hráčů, kdy skutečná částka je výrazně vyšší než ta, která se objeví v účetních
dokladech. Černý fond pak může být zdrojem pro uplácení.

    Policie začíná zkoumat i to, jak kluby hospodaří s dotacemi ze státní či městské pokladny. I v
tomto směru vyšetřování je pozornost upřena na Synot. Náměstek protikorupční služby Milan Šiška
Hospodářským novinám řekl, že policie mimo jiné prošetřuje podmínky, za nichž klub využívá
stadion v Uherském Hradišti. Do jeho rekonstrukce město s přispěním státní dotace investovalo
téměř 200 milionů korun, klubu ho však pronajímá za symbolickou částku.
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